
Den 1. september 2019 
 
Til  
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 
(+ kopi til sundhedsminister Magnus Heunicke) 
 
Hermed fremsendes på vegne af en gruppe borgere brev af dags dato til Folketingets Sundheds- og 
Ældreudvalg med en opfordring til, at der fra centralt hold, dvs. regering og Folketing, bliver grebet 
ind i forhold til Sundhedsplatformen i Region Hovedstaden og Sjælland med henblik på, at der kan 
udarbejdes en afviklingsplan, så Sundhedsplatformen kan blive erstattet med et andet og bedre IT-
system, der er  
intuitivt og nemt at bruge, og som understøtter den kliniske funktion ligesom i resten af landet. 
Nærværende henvendelse sker på baggrund af en konstatering af, at Sundhedsplatformen 3 ½ efter 
dens introduktion i Region Hovedstaden fortsat er et system, der fremviser fejl og belaster 
sundhedsvæsenet i de to regioner i Østdanmark arbejdsmæssigt og økonomisk i en særdeles alvorlig 
grad. Det drejer sig såvel for de tusindvis af ansatte om mange, daglige arbejdshindringer, der ikke 
vækker opsigt i offentligheden, som om mere spektakulære funktionsfejl (især i forbindelse med 
medicinordinationerne) som optræder med mellemrum. På trods af de mange forsikringer fra 
regionsledelsernes side, fremsat efterhånden over mere end en 1 års periode, er der ikke opnået 
reelle forbedringer, som bl.a. bevidnet af en række udtalelser fra flere overlæger og for nylig 
opsummeret i pressen, jf. Hans Drachmanns artikel fra 25. august 2019 på side 4-7 i PS Politiken.  
 
Denne mail vedlægges 
• Brev af dags dato til Sundheds- og Ældreudvalget 
• Bilag til brevet: Sundhedsplatformens hovedproblemer 3 ½ år efter introduktionen 
• Hans Drachmanns artikel fra 25. august 2019 på side 4-7 i PS Politiken 
 
Jeg har tilladt mig også at sende kopi af denne mail med bilag til sundhedsminister Magnus 
Heunicke. 
 
Med venlig hilsen 
Torben Jerlach 
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